

According to the Zionists' acknowledgement: The imprisoned Hamas cells in Ramallah have plenty of experience, high-level planning, much practice and full confidentiality

Palestinian Information Center

Main Page

Who are we?

Contact us

Site map

May 9, 2011

Home Page

In this section

A short article about Hamas

Proclamations and Statements

Documents of Hamas

Records of Glory

Martyrs and Prisoners

Commanders and Symbolic figures

[Back](#)

Islamic Resistance Movement - Hamas

According to the Zionists' acknowledgement:

The imprisoned Hamas cells in Ramallah have plenty of experience, high-level planning, much practice and full confidentiality



Ramallah – exclusive:

What little information the Zionist censorship allowed to publish regarding the arrest of three cells of the Izz al-Din al-Qassam [sic: Brigades] had revealed the organization and the advanced method which make these cells distinguished; these features are what made the pursuit and exposure of these cells a complicated and troublesome matter for the Zionist security systems.

The series of distinguished and painful operations, carried out by the holy warriors, reflected the distinguished development in the activity of the Palestinian Resistance, which relies on obtaining full intelligence information about the enemy through observing it and knowing its movements, and then attacking it by surprise without allowing it to retaliate, as was demonstrated by the operations of Surda, Dura al-Qar' and Ein Yabrud.

It should be observed that despite the fact that dozens of operations mostly targeted soldiers armed to the teeth, there were no casualties among the ranks of the holy warriors, and they always managed to retreat safely from the location of the attack – this reflects a high-level planning of the attack and retreat methods.

<http://www.palestine-info.info/arabic/Hamas/glory/ramalah.htm>

9/5/2011

55396

MR-ARA227014

MR-AB00113097

According to the Zionists' acknowledgement: The imprisoned Hamas cells in Ramallah have plenty of experience, high-level planning, much practice and full confidentiality

The Zionist security systems have acknowledged that: "Most members of the cells are ex-prisoners and they have plenty of experience in secretive work, in addition to the fact that their assaults stand out due to specific preparations, including the gathering of intelligence information". They said that there are certain cells that carried out operations more violent than the ones carried out by these three cells, but no group can match these cells in their high-level planning, operational performance, practice and observation activities".

According to these sources, three cells were formed in the villages Kobar, al-Mazra'a al-Sharkiya and Silwad, and each cell was divided into three squads – a squad for observing the enemy and its movements, an assault squad and a rescue squad, which was assigned to observe the course of the attacks and intervene if any complications arise.

According to sources close to the, Shin Beit [ISA] the cells' members acted in full confidentiality even when communicating with each other. The prisoners said that they did not meet the holy warrior Ibrahim Hamed, whom the Zionist security systems believe to be at the top of the Izz al-Din al-Qassam Brigades' command chain in the center of the West Bank.

These sources added that the members of the three cells received intensive training by unknown commanders of Hamas movement, who wore masks over their faces and used pseudonyms during the training. The sources indicated that the members of the three cells did not know each other, and that each cell acted on its own, according to orders from officials close to Hamed.

These sources confirmed that the intention behind the wide-scale attack that was performed by hundreds of special-forces soldiers of the Zionist army and dozens of Shin Beit [ISA] men in Ramallah and al-Bireh in the beginning of this month was first of all to eliminate the holy warrior Ibrahim Hamed, since they were confident that he is inside al-Kiswani building in al-Masyoun neighborhood in city of Ramallah.

The Shin Beit [ISA] officials were disappointed to find out several days after the operation that Hamed was not under the debris of al-Kiswani building and that he managed to escape somehow.

Observers said that the Zionist intelligence system hastened to reveal the arrest of the three cells in order to win back their esteem after they failed to eliminate Hamed, who is described by the Shin Beit [ISA] to be one of the smartest and most experienced wanted men in the West Bank.

The Kobar village cell:

1. Omar Salah al-Barghouthi, 50 years old, from Kobar village and one of the most prominent activists of Hamas movement in Kobar village. He was arrested several times and accused by the Occupation authorities of being responsible for the infrastructure of the cell, since he was in charge of supplying weapons and ammunition for the cell's members.
2. Jaser Isma'il al-Barghouthi, 30 years old, previously imprisoned for his activity in Hamas movement and he served as a connecting link between the cell's members in Kobar and the cell's command in Ramallah.
3. Ziyad Naser al-Sous, 37 years old, from Abu Shkheidam village, previously imprisoned for his activity in Hamas movement.
4. Morad Walid al-Barghouthi, 30 years old, from Kobar village.
5. Yunes Ali Muhammad, 28 years old, from Tubas and living in Kafr Aqab south of Ramallah. Used to work for the military intelligence system of the Palestinian Authority.
6. Khaldoun Ruhi al-Barghouthi, 30 years old, from Kobar village, a re-emigrant from Syria. He was the financier of the cell's activities.

The most important self-sacrifice attacks carried out by the members of the Kobar cell:

1. 11/2/2001 – A self-sacrifice attack against the military checkpoint near Surda village north of Ramallah, which resulted in the death of the soldier Raz Mintz.
2. February 2002 – Two attacks with machine-guns against the Surda checkpoint.
3. February 15, 2003 – the holy warrior of al-Qassam, Ziyad al-Sous, fired his handgun at soldiers in the military checkpoint in Surda village and killed the Zionist soldiers Nachman Akunis.

According to the Zionists' acknowledgement: The imprisoned Hamas cells in Ramallah have plenty of experience, high-level planning, much practice and full confidentiality

The Silwad village cell:

1. Ahmad Mustafa al-Najar, 27 years old, from Silwad, of American nationality, recruited in prison by Hashem Khader.
2. Khaled Mu'iz, 28 years old, from Silwad, previously imprisoned for his activity in Hamas movement.
3. Muayed Shukri Hamed, 27 years old, from Silwad, previously imprisoned for his activity in Hamas movement.
4. Ahmad Khaled Hamed, 28 years old, from Silwad.
5. Farih Ahmad Hamed, 27 years old, from Silwad.

The most important attacks the Silwad cell carried out:

1. September 2000 – An attack with machine-guns against a military patrol near Tel al-Asour.
2. 9/18/2002 – An attack against a vehicle of settlers, in which a female settler was killed.
3. 12/27/2002 – An attack with machine-guns against a bus carrying settlers near the Ofra settlement.
4. 1/29/2003 – An attack with machine-guns against a vehicle of a settler near Ofra, in which two settlers were wounded.
5. 6/20/2003 – An attack against a vehicle of settlers, on account of which one settler was killed and others were wounded.
6. 8/29/2003 – An attack against a Zionist vehicle near al-Mughayir village, in which one settler was killed and a female settler was severely wounded.

Al-Mazra'a al-Sharkiya cell:

1. Hashem Khader, 28 years old, from al-Mazra'a al-Sharkiya, imprisoned in the Zionist prison for his activity in Hamas movement.
2. Nimr al-Zaban, 26 years old, previously imprisoned for his activity in Hamas movement.
3. Rafi' Khader Hmeida, 26 years old, from al-Mazra'a al-Sharkiya, was imprisoned in the Zionist prison.
4. Mahmoud Sa'ad, 19 years old, from al-Mazra'a al-Sharkiya.
5. Majdi Muhammad, 27 years old, from al-Mughayir village.
6. Haytham Seif Radwan, 26 years old, from al-Lubban al-Gharbiya village

The most important attacks carried out by the al-Mazra'a al-Sharkiya cell:

1. September 2002 – An attack against a military patrol near Tal al-Asur.
2. April 2003 – killing a collaborator.
3. 5/5/2003 – An attack against a Zionist vehicle near al-Mughayir village, in which one settler was killed and a soldier and a female settler were wounded.
4. 10/6/2003 – An explosion of an explosive device which was placed on the side of the road near al-Mughayir village, on account of which a soldier was wounded.
5. 10/19/2003 – An exceptional self-sacrifice attack in Ein Yabrud village, killing 3 soldiers and wounding the fourth severely.

Details about the Ein Yabrud operation

The Zionist sources have revealed the details of the Ein Yabrud operation, [sic: in which] three Zionist soldiers were killed and a fourth one was severely wounded.

According to these sources, the observation squad of al-Mazra'a [al-Sharkiya] cell submitted to its command in Ramallah information about a military patrol performed daily in the village by Zionist soldiers. Thus an entire plan was designed with the goal of eliminating the patrol's members and seizing their weapons. The date 10/19 was chosen for performing this operation.

According to the Zionists' acknowledgement: The imprisoned Hamas cells in Ramallah have plenty of experience, high-level planning, much practice and full confidentiality

These sources added that the members of the attack squad waylaid the Zionist military patrol soldiers and fired at them from close range. The cell members confirmed that the soldiers were dead by shooting their heads and then seized their weapons; a car brought the cell members to Ramallah, while another car transferred the weapons to a secret hiding-place prepared by the cell members in Silwad village. The sources indicated that another squad was closely observing the course of the operation as planned, in order to intervene in case Zionist military reinforcements would arrive at the attack site.

[Kidnapping soldiers in order to exchange them for Palestinian prisoners](#)

Following the success of the Ein Yabrud operation, the holy warriors of al-Mazra'a al-Sharkiya cell have designed a plan for capturing Zionist soldiers or killing them and kidnapping their bodies, in order to exchange them for Palestinian prisoners in the Zionist prisons.

According to the Zionist sources, the holy warriors of the al-Qassam cell decided to buy a large truck which would be driven by Majdi Muhammad from al-Mughayir village, in order to run into a Zionist military patrol on Road 60 near Dura al-Qara' village, and then the rest of the cell members will attack the military patrol and kill the soldiers.

These sources claimed that the cell members decided to take the soldiers' bodies and put them in secret holes prepared in several places, and that the gear required for operations of kidnapping soldiers was prepared. However, their arrest in the beginning of this month prevented this plan from being executed.



Top



[Palestine – land and history](#) | [Palestine – the issue](#) | [Occupied Jerusalem](#) | [The blessed al-Aqsa Mosque](#) | [Hamas Movement](#) | [The Zionist Terror](#) | [Political analysis](#) | [Palestine in sound and vision](#) | [Palestinian heritage](#) | [Dates and events](#) | [Fatwas and Religious foundation](#) | [Books and Publications](#) | [Rights and Freedoms](#) | [Palestinian Poetry and Literature](#) | [Articles and Reports](#) | [Selected press writings](#) | [Readers' Pillar](#) | [Palestine Dialogue Forum](#) | [Contact us](#) | [Search the website](#) | [Main Page](#)



باعتراف الصهاينة :

خلايا حماس المعتقلة في رام الله تتميز بالخبرة الكبيرة والتخطيط العالي والتمرس والسرية الكاملة



رام الله - خاص

كشفت المعلومات القليلة التي سمحت الرقابة الصهيونية بنشرها حول اعتقال ثلاث خلايا تابعة لكتائب عز الدين القسام، الهيكلية والآلية المتطورة التي امتازت بها هذه الخلايا وجعلت من ملاحظتها وكشفها أمرا شاقا ومعقدا بالنسبة لأجهزة الأمن الصهيونية .

وعكست سلسلة العمليات الموجهة والتنوعية التي نفذها المجاهدون التطور النوعي في عمل المقاومة الفلسطينية يقوم على أساس امتلاك المعلومات الاستخباراتية الكاملة للعدو عبر رصده ومعرفة تحركاته ومن ثم مهاجمته به شكل مباغت دون إعطائه فرصة للرد وتمثل ذلك في عمليات سردا ودورا القرع وعين ببرود.

ويلاحظ أنه رغم عشرات العمليات التي استهدفت في غالبيتها جنودا مدججين بالأسلحة إلا أنه لم تقع أي خسائر في صفوف المجاهدين وتمكنوا دوما من الانسحاب بسلام من مكان الهجوم مما يعكس تخطيطا عاليا لكيفية الهجوم وكيفية الانسحاب.

واعترفت أجهزة الأمن الصهيونية أن : " معظم أعضاء الخلية سجنوا سابقا ويتمتعون بالخبرة الكبيرة في العمل السري إضافة إلى أن هجماتهم ميّزت بالاستعداد المحدد متضمناً جمع المعلومات الاستخباراتية " معتبرين أن هناك بعض الخلايا التي نفذت عمليات أشد عنفاً من تلك التي نفذتها الخلايا الثلاث لكن لا توجد هناك مجموعة تنافس هذه الخلايا بالمستوى العالي للتخطيط والأداء التشغيلي والتمرس وأعمال الرصد ."

ويحسب هذه المصادر فقد تم تشكيل ثلاث خلايا في كل من قرية كوبر وقرية المزرعة ال شرقية وقرية سلواد، وقسمت الخلية الواحدة إلى ثلاثة مجموعات ، مجموعة رصد العدو وتحركاته ، والمجموعة المهاجمة ، إضافة إلى مجموعة الانقاذ وهدفها مرافقة سير تنفيذ الهجمات والتدخل لدى حصول أي تعقيدات .

وحسب مصادر مقربة من جهاز الشين بيت فإن أفراد الخلايا اتبعوا السرية الكاملة حتى في اتصالاتهم مع بعضهم البعض، فقد ذكر المعتقلون أنهم لم يلتقوا بالمجاهد إبراهيم حامد الذي تعتبره أجهزة الأمن الصهيونية أنه يقف على رأس الهرم القيادي لكتائب عز الدين القسام في وسط الضفة الغربية.

وأضافت هذه المصادر أن أفراد الخلايا الثلاث تلقوا تدريبات مكثفة على أيدي قياديين مجهولين من حركة حماس كانوا يضعون أفئدة على وجوههم ويستخدمون أسماء مستعارة خلال عمليات التدريب مشيرين أن أفراد الخلايا الثلاث لم يعرفوا بعضهم البعض وأن كل خلية عملت بمفردها بناء على أوامر من مسئولين مقربين من حامد.

وأكدت هذه المصادر أن الهجوم الواسع الذي نفذته المئات من أفراد الوحدات المذتارة في الجيش الصهيوني والعشرات من أفراد الشين بيت في مدينتي رام الله والبيرة في بداية الشهر الجاري استهدف بالدرجة الأولى تصفية المجاهد إبراهيم حامد الذي كانوا متأكدين أنه يوجد داخل عمارة الكسواني في حي المصيون بمدينة رام الله .

وأصيب مسئولوا جهاز الشين بيت بخيبة أمل عندما تبين لهم بعد عدة أيام من العملية أن حامد ليس تحت انقاض عمارة الكسواني وأنه تمكن بطريقة ما من النجاة .

واعتبر مراقبون أن إسراع جهاز المخابرات الصهيوني في الكشف عن اعتقال الخلايا الثلاث جاء لإعادة الاعتبار لهم بعد أن فشلوا في تصفية حامد الذي يصفه جهاز الشين بين بأنه أحد أكثر المطلوبين ذكاء وحكمة في الضفة الغربية.

خلية قرية كوبر :

- 1- عمر صلاح البرغوثي 50 عاما من سكان قرية كوبر ومن الناشطين البارزين في حركة حماس في قرية كوبر وكان اعتقل عدة مرات وتتهمه سلطات الاحتلال بالمسؤولية عن البنية التحتية للخلية حيث كان مسئولاً عن توفير السلاح والذخيرة لأفراد الخلية.
- 2- جاسر إسماعيل البرغوثي 30 عاما سجن في السابق بسبب نشاطه في حركة حماس وكان حلقة الوصل بين أفراد الخلية في كوبر وقيادة الخلية في مدينة رام الله.
- 3- زياد ناصر الصوص 37 عاما من قرية أبو شخيدم واعتقل سابقا لنشاطه في حركة حماس.
- 4- مراد وليد البرغوثي 30 عاما من قرية كوبر .
- 5- يونس علي محمد 28 عاما من بلدة طوباس ويسكن في كفر عقب جنوب رام الله وكان سابقا يعمل في جهاز الاستخبارات العسكرية التابع للسلطة الفلسطينية.
- 6- خلدون روي البرغوثي 30 عاما من قرية كوبر وهو عائد من سوريا، وكان بمثابة الممول المالي لأنشطة الخلية .

أهم الهجمات الفدائية التي نفذها أفراد خلية كوبر

- 1- 2 / 11 / 2001 هجوم فدائي استهدف الحاجز العسكري قرب قرية سردا شمال رام الله مما أسفر عن مصرع الجندي راز مينتر .
- 2- شباط 2002 هجومين بالأسلحة الرشاشة على حاجز سردا.
- 3- 15 شباط 2003 أطلق المجاهد القسامي زياد الصوص النار من مسدسه على جنود الحاجز العسكري في قرية سردا وقتل الجندي الصهيوني نحمان اكنيس.

خلية قرية سلواد :

- 1- أحمد مصطفى النجار 27 عاما من سكان سلواد ويحمل الجنسية الأمريكية ، جند في داخل السجن من قبل هاشم خضر.
- 2- خالد معز عمر 28 عاما من سلواد ، سجن سابقا لنشاطه في حركة حماس.
- 3- مؤيد شكري حامد 27 عاما من ساكن سلواد ، سجن سابقا لنشاطه في حركة حماس .
- 4- أحمد خالد حامد 28 عاما من سكان سلواد .
- 5- فرح أحمد حامد 27 عاما من سكان سلواد

أهم الهجمات التي نفذتها خلية سلواد :

- 1- أيلول 2000 - هجوم بالأسلحة الرشاشة استهدف دورية عسكرية قرب تل العاصور.
- 2- 18 / 9 / 2002 هجوم على سيارة تابعة للمستوطنين قتلت فيها مستوطنة.
- 3- 27 / 12 / 2002 هجوم بالأسلحة الرشاشة استهدف حافلة تقل مستوطنين قرب مستوطنة عوفرا.
- 4- 29 / 1 / 2003 هجوم بالأسلحة الرشاشة استهدف سيارة تابعة للمستوطنين قرب عوفرا أصيب خلالها مستوطنان بجروح.
- 5- 20 / 6 / 2003 هجوم استهدف سيارة مستوطنين أسفر عن مصرع مستوطن وإصابة آرين بجروح.
- 6- 29 / 8 / 2003 - هجوم استهدف سيارة صهيونية قرب قرية المغير قتل فيه مستوطن وأصيب مستوطنة بجروح بالغة.

خلية المزرعة الشرقية :

- 1- هاشم خضر 28 عاما من سكان المزرعة الشرقية اعتقل في السجون الصهيونية لنشاطه في حركة حماس.
- 2- نمر الزين 26 عاما اعتقل في السابق لنشاطه في حركة حماس.
- 3- رافع خضر حميدة 26 عاما من سكان المزرعة الشرقية كان معتقلا في السجون الصهيونية.
- 4- محمود سعد 19 عاما من سكان المزرعة الشرقية.
- 5- مجدي محمد 27 عاما من سكان قرية المغير.
- 6- هيثم سيف رضوان 26 عاما من سكان قرية اللين الغربية.

أهم الهجمات التي نفذتها خلية المزرعة الشرقية.

- 1- أيلول 2002 هجوم استهدف دورية عسكرية قرب تل العاصور.
- 2- نيسان 2003 - قتل أحد العملاء .
- 3- 5 / 5 / 2003 - هجوم استهدف سيارة صهيونية قرب قرية المغير قتل فيها مستوطن وأصيب جندي ومستوطنة بجروح.
- 4- 6 / 10 / 2003 تفجير عبوة ناسفة وضعت على جانب الطريق بالقرب من قرية المغير مما أدى إلى إصابة جندي بجروح.
- 5- 19 / 10 / 2003 الهجوم الفدائي النوعي في قرية عين بيبود ومقتل ثلاثة جنود وإصابة رابع بجروح بالغة الخطورة.

تفاصيل عملية عين بيبود

المصادر الصهيونية كشفت عن تفاصيل عملية عين بيبود التي قتل خلالها ثلاثة جنود صهاينة وأصيب رابع بجروح بالغة الخطورة.

ويحسب هذه المصادر فإن مجموعة الرصد التابعة لخلية المزرعة قدمت معلومات إلى قيادتها الموجودة داخل مدينة رام الله حول الدورية العسكرية التي يقوم بها الجنود الصهاينة في القرية بصورة يومية حيث وضعت خطة كاملة تهدف إلى تصفية أفراد الدورية واخذ سلاحهم وتم اختيار تاريخ 19 / 10 لتنفيذ الهجوم.

وأضافت هذ المصادر أن أفراد المجموعة المهاجمة كمنت لأفراد الدورية العسكرية الصهيونية واطلقوا النار عليهم من مسافة قريبة وتأكد أفراد الخلية من مصرع الجنود عبر إطلاق النار على رؤوسهم، ثم أخذوا أسلحتهم ، وقامت سيارة بنقل أفراد الخلية إلى رام الله، في الوقت ذاته قامت سيارة اخرى بنقل الأسلحة إلى مخبأ سري أ عده أفراد الخلية في قرية سلواد، مشيرة ان مجموعة أخرى كانت تراقب سير تنفيذ العملية المخطط لها بشكل محكم للتدخل في حال وصول تعزيزات عسكرية صهيونية إلى منطقة الهجوم .

خطف جنود من أجل مبادلتهم بأسرى فلسطينيين

بعد نجاح عملية عين بيروود وضع مجاهدو خلية المزرعة الشرقية خطة من أجل أسر جنود صهاينة أو قتلهم وخطف جثثهم وذلك أجل مبادلتهم مع أسرى فلسطينيين داخل السجون الصهيونية.

وبحسب المصادر الصهيونية فإن مجاهدي الخلية القسامية قرروا شراء شاحنة كبيرة كان سيقودها مجدي محمد من قرية المغير لصدوم دورية عسكرية صهيونية على طريق 60 القريب من قرية دورا القرع ومن ثم يهاجم بقية أفراد الخلية الدورية العسكرية ويقتلون من فيها.

وزعمت هذه المصادر أن أفراد الخلية قرروا أخذ جثث الجنود ووضعها في حفر سرية أعدت في عدة أماكن كما تم تجهيز المعدات الخاصة لعمليات اختطاف الجنود. إلا أن اعتقالهم في بداية الشهر الجاري لم يخرج الخطة إلى حيز التنفيذ .



فلسطين أرض وتاريخ | فلسطين القضية | القدس المحتلة | المسجد الأقصى المبارك | حركة حماس | الإرهاب الصهيوني | التحليل السياسي | فلسطين بالصوت والصورة | التراث الفلسطيني | تواريخ وأحداث | الفتاوى والنصائل الشرعية | كتب وإصدارات | حقوق وحريات | الشعر والأدب الفلسطيني | مقالات وتقاير | مختارات صحفية | ركن القراء | شبكة فلسطين للحوار | راسلنا | ابحت في الموقع | | الصفحة الرئيسية |

Top